
 

RADA GMINY 

   ROGOWO 

 

Protokół Nr XIII/2025 

z XIII sesji Rady Gminy Rogowo 

data posiedzenia: 27-05-2025 

miejsce posiedzenia: sala Gminnego Domu Kultury w Rogowie przy ul. Kościelnej 4a 

godzina otwarcia i zamknięcia: 1200 do 1355 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym wraz z informacją o realizacji uchwał. 

5. Zapytania radnych do informacji o której mowa w pkt 4. 

6. Sprawozdanie Przewodniczącego o pracy Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, obejmujące 

sprawozdania Przewodniczących o pracy Komisji. 

7. Przedstawienie przez Wójta Gminy Rogowo Raportu o stanie Gminy Rogowo za 2024 r. 

8. Podjęcie uchwały nr XIII/93/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. o zmianie uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rogowo na 2025 r. 

9. Podjęcie uchwały nr XIII/94/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. o zmianie uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rogowo na lata 2025 – 2032. 

10. Podjęcie uchwały nr XIII/95/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 1 kwietnia 2025 r. 

11. Podjęcie uchwały nr XIII/96/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Rogowo. 

12. Podjęcie uchwały nr XIII/97/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rogowo. 

13. Podjęcie uchwały nr XIII/98/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi jak również szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z tych opłat, a także trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

14. Podjęcie uchwały nr XIII/99/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie przyjęcia 

"Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Rogowo na lata 2025-2028". 

15. Podjęcie uchwały nr XIII/100/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 24 kwietnia 2025 r. 

16. Podjęcie uchwały nr XIII/101/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Rogowo w sprawie powierzenia przez Gminę Rogowo Gminie 

Trzemeszno zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zakończenie. 

Wykaz głosowań 

1. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z ostatniej sesji w wersji wyłożonej do wglądu. 

(2025-05-27 12:04:25) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 



 

ZA - 15 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Roman 

Hanczewski; Szymon Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; 

Kazimierz Rychlewski; Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 

PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

2. Głosowanie nad wnioskiem w sprawie odczytywania bloku uchwał w wersji skróconej. 
(2025-05-27 13:07:57) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

3. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/93/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. 

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rogowo na 2025 r. (2025-05-27 

13:08:58) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

4. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/94/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. o zmianie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rogowo na lata 2025 –2032. (2025-05-27 

13:10:00) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

5. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/95/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w 

sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 kwietnia 2025 r. (2025-05-27 13:11:01) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

6. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/96/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Rogowo. 

(2025-05-27 13:12:00) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

7. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/97/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. 

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rogowo. 

(2025-05-27 13:13:00) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 



 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 

PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

8. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/98/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi jak również szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z tych opłat, a także trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

(2025-05-27 13:14:53) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

9. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/99/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. 

w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Rogowo na lata 

2025-2028". (2025-05-27 13:15:57) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

10. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/100/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 

2025 r. w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 24 kwietnia 2025 r. (2025-05-27 13:17:03) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 10 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; Renata Szymaniak; Robert Wódczak; 
PRZECIW - 1 - Dariusz Kośmider; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 3 - Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Artur Szymański; 

11. Głosowanie nad przyjęciem uchwały nr XIII/101/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 

2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Rogowo w sprawie 

powierzenia przez Gminę Rogowo Gminie Trzemeszno zadania z zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. (2025-05-27 13:18:22) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 

ZA - 14 - Leszek Bugajny; Stanisław Ciesielski; Wojciech Czerwiński; Stefan Fedejko; Edyta Golczyk; Szymon 

Kasprzak; Dariusz Kośmider; Julita Marciniak; Aneta Olszowa; Aleksander Pechman; Kazimierz Rychlewski; 

Renata Szymaniak; Artur Szymański; Robert Wódczak; 

PRZECIW - 0 WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

 

 

 

 

Przebieg sesji 



 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 /Wg załączonej listy obecności/ 

Sesji przewodniczył – Robert Wódczak   - Przewodniczący Rady Gminy 

                  – Anna Łukaszewska - Protokolant 

  

Spoza Rady w sesji udział wzięli : 

Wójt Gminy – Tomasz Michalczak 

Zastępca Wójta – Marcin Nitka 

Sekretarz Gminy – Paulina Zawadzka - Bauza 

Skarbnik Gminy – Wioletta Nowakowska  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rogowie – Maria Machaj- Socha 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gościeszynie – Zbigniew Jodełko 

Dyrektor Gminnego Przedszkola w Rogowie – Beata Kabacińska 

Dyrektor Gminnego Domu Kultury (dalej GDK) – Anna Jarecka 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – Alina Rogowa 

Kierownik Samorządowej Administracji Placówek Kulturalno – Oświatowych – Roman Bereźnicki 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Mariola Kuchcińska 

Adwokat – Cezariusz Klonkowski 

oraz sołtysi: Jacek Lis, Zdzisława Wekwert. 

  

Ad.1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Robert Wódczak, który powitał przybyłych na sesję 

radnych, Wójta Gminy Tomasza Michalczaka, dyrektorów szkół, kierowników jednostek organizacyjnych, 

radnych, przybyłych na sesję Sołtysów Sołectw Gminy Rogowo, Darię Kaszyńską – Przedstawicielkę 

Komitetu Protestacyjnego „Nasza Gmina, Nasz Głos – Bez Wiatraków”, a także wszystkie osoby oglądające 

sesję online. 

Kontynuując prowadzący obrady stwierdził, że w sesji na 15 radnych udział bierze 15 i jest ona władna  

do podejmowania uchwał. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że porządek obrad XIII sesji Rady Gminy Rogowo został 

opublikowany w Systemie Rada oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Rogowo,  

o czym radni zostali poinformowani drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad. 

Radni nie zgłaszali propozycji zmian porządku obrad. 

 

Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XII sesji Rady Gminy Rogowo został wyłożony  

do wglądu radnych przed sesją, a także opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

Rogowo. Kontynuując zwrócił się do radnych z zapytaniem czy czytać protokół, czy przyjmują w wersji 

wyłożonej do wglądu. Radni wyrazili zgodę, aby protokołu nie czytać i jednogłośnie przyjęli w wersji 

wyłożonej do wglądu /15 za/. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym wraz z informacją o realizacji 

uchwał. 

Wójt Gminy Tomasz Michalczak poinformował, że: 

- w dniach 28-29 kwietnia 2025 r uczestniczył w szkoleniu z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej 

organizowanym dla włodarzy miast i gmin z terenu powiatu żnińskiego 

- w dniu 1 maja i 3 maja 2025 r. w zastępstwie Pan Marcin Nitka uczestniczył w uroczystościach związanych 

z Świętem Konstytucji 3 Maja 

- w dniu 8 maja 2025 r. uczestniczył w podpisaniu umowy z wykonawcą dotyczącej inwestycji drogowej  

w Skórkach 



 

- tego samego dnia brał udział w otwarciu plenerowej strefy bookcrossingu na plaży w Rogowie w ramach 

inicjatywy lokalnej  

- w dniu 9 maja 2025 r. brał udział w obchodach 30- lecia działalności firmy „ Cerplon”  

- w dniu 22 maja 2025 r. uczestniczył w Szkole Podstawowej w Rogowie w debacie dotyczącej 

bezpieczeństwa przyszłości oraz zagrożeń organizowanej przez młodzież szkolną z Rogowa oraz Gościeszyna 

- tego samego dnia brał udział w odchodach Powiatowego Dnia Strażaka  

- w dniu 26 maja 2025 r. brał udział w spotkaniu z okazji Dnia Matki i Dnia Dziecka organizowanym przez 

uczestników zajęć rewalidacyjnych w ramach gminnego programu „ Wyjdź z domu” 

Następnie Wójt przekazał, że aktualnie trwają prace na drogach. Realizowana jest inwestycja  

z dofinansowaniem Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg pn. „Remont drogi gminnej nr 130535C Skórki gm. 

Rogowo”, drogi prowadzącej na tzw. Zbójewo”. Do chwili obecnej przeprowadzono prace geodezyjne, 

dokonano rozścielenia i zagęszczenia warstwy wyrównawczej o średniej grubości 5 cm. Ponadto ułożona 

została warstwa ścieralna o grubości 6 cm z masy bitumicznej wraz ze zjazdami do posesji. W chwili obecnej 

trwają prace wykończeniowe związane z wyrównywaniem,  utwardzaniem poboczy oraz porządkowaniem 

terenu. Zadanie realizowane jest przez firmę Kowalski Budownictwo Sp. z o.o. z siedzibą w Żninie, zgodnie 

z podpisana umową w dniu 8 maja 2025 roku. Na uwagę zasługuje bardzo duża intensywność, tempo 

prowadzonych prac, co skutkuje tym, że odbiór inwestycji planowany jest na początku czerwca br. W związku 

ze sprzyjającymi prognozami pogodowymi rozpoczynamy prace związane remontami cząstkowymi dróg 

gminnych (1 000 m2). Zgodnie z zawartą umową z dnia 20 marca 2025 roku zadanie realizowane jest przez 

firmę Budowlano-Remontowo-Drogową Dariusz Białobrzycki z siedziba w Gnieźnie. Trwają systematyczne 

prace związane z równaniem dróg gminnych o nawierzchni gruntowej oraz o nawierzchniach utwardzonych 

kruszywem drogowym. Prowadzone są również systematyczne prace związane z wykaszaniem poboczy dróg 

gminnych, boisk, placów zabaw itp. Dnia 15 maja b.r. nastąpił odbiór inwestycji zagospodarowanie terenu 

nad Jeziorem Lubieckim w Lubczu. Powstało Na terenie gminy powstało kolejne miejsce rekreacji z plażą, 

pomostem, wiatą oraz boiskiem do gry w siatkówkę plażową. Został również wydzielony parking, a droga  

do samej plaży została wysypana kruszywem. Wzdłuż drogi zostały zamontowane lampy solarne. Dodatkowo  

w celu zwiększenia bezpieczeństwa został zamontowany monitoring. Wójt Gminy zaprosił na uroczyste 

otwarcie 5 lipca b.r. Całkowity koszt inwestycji to 459 000 zł, wartość dofinansowania 328 027 zł.  

To pierwsze z zadań zrealizowanych w ramach Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Żnina.  

Kolejno Wójt poinformował, że wielkimi krokami zbliża się zakończenie inwestycji związanej z budową 

żłobka. Inwestycja przebiegała bardzo sprawie i nie napotkano podczas jej realizacji żadnych problemów. 

Przypomnę, w żłobku powstały dwie sale podzielone mobilną ścianą. Jedna sala to sala zabaw, druga sala  

to miejsce do wypoczynku dla dzieci. Inne pomieszczenie to gabinet dyrektora, pokój pielęgniarki, który w 

razie potrzeby będzie salą sensoryczną tj. miejscem relaksu, wycieszenia, pomieszczenie socjalne, wc, 

pomieszczenie techniczne, zmywalnia, przygotowalnia oraz pomieszczenie techniczne m.in. a pralka  

i suszarką.  Budynek wyposażony jest w pompę ciepła, rekuperację powietrza i panele fotowoltaiczne.  

Do dyspozycji dzieci jest mały plac zabaw. Obiekt zbudowany jest w technice żelbetonu, nie ma w nim 

typowych ścian, a to wszystko po to żeby jak najlepiej wykorzystać przestrzeń. Planujemy w czerwcu wpisać 

żłobek do rejestru żłobków i rozpocząć ostanie przygotowanie do przyjęcia naszych najmłodszych 

mieszkańców.  

Wójt zaprosił również na symboliczne otwarcie żłobka, które będzie miało miejsce dnia 14 czerwca o godz. 

16.00. Po części oficjalnej, będzie można zostać i obejrzeć żłobek z panią Anną Kempiak. Tego dnia mamy 

również Powitanie lata na plaży w Rogowie, na które już serdecznie zapraszam. Po dokonaniu wpisu  

do rejestru żłobków, gmina podpisze z Urzędem Wojewódzkim umowę o dofinasowanie na bieżące 

funkcjonowanie żłobka. Umowa będzie obowiązywała przez 3 lata. Bardzo nas cieszy duże zainteresowanie 

rodziców żłobkiem i mam nadzieję, że przełoży się to na liczbę dzieci zapisanych do żłobka. Przypomnę,  

że liczymy na co najmniej 15 dzieci. Całkowity koszt inwestycji : 1 720 954,27 zł. Wartość dofinasowania 

1 061 391,12 zł. Źródło dofinansowania prac budowalnych to Krajowy Plan Odbudowy, budżet państwa oraz 

Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego.  

Wójt przedstawił także informacje o postępowaniach przetargowych. Dnia 30 kwietnia  2025 r. Gmina 

Rogowo ogłosiła postępowanie przetargowe na zadanie: „Budowa rozdzielczej sieci wodociągowej  

na działkach nr ewid. 90/28, 100/3, 141, obręb  Izdebno, gmina Rogowo”. Termin składania ofert upłynął: 

dnia 14 maja 2025 r. o godz. 10:00. Do dnia składania ofert wpłynęło do Zamawiającego 10 (dziesięć) ofert. 



 

Termin wykonania zamówienia:  2 miesiące od dnia zawarcia umowy. Do dnia dzisiejszego nie wyłoniono 

wykonawcy, postępowanie przetargowe jest nadal procedowane. W czasie międzysesyjnym z tzw. małych 

postępowań przeprowadzono pięć zapytań ofertowych.  Pierwsze to zakup, dostawa i montaż urządzeń  

na placu zabaw na działce nr 561 przy Gminnym Przedszkolu w Rogowie – zgodnie z posiadanym projektem 

w ramach zadania pn.: „Doposażenie placu zabaw przy Gminnym Przedszkolu w Rogowie”. Umowa została 

podpisana dnia 13.05.2025 r. z Firmą Bonder Toys Henryk Bonder, ul. Kortowa 15, 05-830 Wolica  na łączną 

kwotę  27 000,00 zł /brutto/. Drugie to opracowanie dokumentacji projektowej na „Budowę sieci 

wodociągowej rozdzielczej o długości ok. 0,32 km w miejscowości Cotoń, gm. Rogowo”. Umowa została 

podpisana dnia 20.05.2025 r. z firmą: „Sanicad” Pracownia Projektowa Aleksandra Bolius ul. Nad Kłodawą 

10, 83-031 Żukczyn na łączną kwotę 8 900,00 zł /brutto/. Kolejne zapytanie ofertowe dotyczyło opracowania 

dokumentacji projektowej na „Budowę sieci wodociągowej rozdzielczej o długości ok. 0,51 km  

w miejscowości Wiewiórczyn, gm. Rogowo”. Umowa została podpisana dnia 20.05.2025 r. z firmą: 

„POLTECH” Krzysztof Kanoniczak, ul. Surowieckiego 42, 62-200 Gniezno na łączną kwotę 8 850,00 zł 

/brutto/. Dnia 26 maja  2025 r. Gmina Rogowo ogłosiła postępowanie na zadanie: Pełnienie nadzoru 

inwestorskiego na zadanie pn.: „Budowa sieci wodociągowej rozdzielczej na działkach nr 90/28, 100/3, 141 

obręb Izdebno, gm. Rogowo”. Termin składania  ofert upływa dnia 4 czerwca  2025 r. o godz. 10:00. W dniu 

dzisiejszym Gmina Rogowo ogłosiła postępowanie na zadanie pn.: „Kompleksowa obsługa bankowa budżetu 

Gminy Rogowo i jej jednostek”. Termin składania ofert upływa dnia 5 czerwca  2025 r. o godz. 10:00. 

Kolejno Wójt przekazał dane dotyczące I tury wyborów na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 

Podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w przygotowanie wyborów na czele z Sekretarz Gminy.  

Na ogólną liczbę uprawnionych do głosowania 5043 głosowało 3127 wyborców. Frekwencja w powiecie 

żnińskim wynosiła 61,37 %, Gmina Rogowo uzyskała drugi wynik 62,01%. Najwyższa frekwencja  

w powiecie, Gmina Gąsawa 63,98%. Wójt przedstawił także wyniki jakie otrzymali poszczególni kandydaci. 

Zachęcił jednocześnie do wzięcia udziału w II turze wyborów. Podkreślił, że wynik będzie miał 

odzwierciedlenie w oddziaływaniu na samorządy.  

 

Następnie Wójt poinformował, że dnia 12 maja 2025 r. zakończył się nabór wniosków na usunięcie wyrobów 

zawierających azbest. Do urzędu wpłynęło 19 wniosków, na łączną sumę 45 Mg. Dnia 16 maja 2025 r. został 

wysłany wniosek o dofinansowanie do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

(WFOŚiGW ) w Toruniu. Przedsięwzięcie prawdopodobnie będzie dofinansowane  w 70 % WFOŚiGW  

w Toruniu. Dnia 23 maja 2025 r. zakończył się nabór wniosków na odbiór odpadów  rolniczych. Do urzędu 

wpłynęło 57 deklaracji na łączną sumę 47 ton. Odbiór odpadów rolniczych jest zaplanowany na wrzesień 

2025 r. Wszystkie odpady musza być oczyszczone z nadmiaru błota i ziemi oraz pozbawione resztek 

organicznych. Będą prowadzone ponowne kontrole nieruchomości dotyczące usuwania nieczystości ciekłych. 

Kontrole będą prowadzone na terenie całej gminy. Mieszkańcy gromadzący nieczystości ciekłe w: 

• zbiornikach bezodpływowych (szamba) są zobowiązani do ich usuwania - nie rzadziej niż raz  

na kwartał; 

• przydomowych oczyszczalnia ścieków – zobowiązani są do usuwania z częstotliwością wskazaną  

w dokumentacji technicznej danej instalacji, gwarantującą prawidłową pracę oczyszczalni, jednak nie rzadziej 

niż raz na dwa lata; 

• właściciele domków letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno 

- wypoczynkowe, opróżnianie zbiorników bezodpływowych powinno odbywać się z częstotliwością 

zapewniającą niedopuszczenie do przepełnienia tych zbiorników, jednak nie rzadziej niż raz na rok. 

Wójt przypomniał, że kontrole będą obejmować :  

• umowy na wywóz nieczystości ciekłych - zawarte  z przedsiębiorcami, którzy posiadają zezwolenie 

na opróżnianie zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Rogowo;  

• dowody uiszczenia opłaty za usługę wywozu nieczystości ciekłych. 

Podczas kontroli zostanie również porównana ilość oddanych nieczystości ciekłych ze zużytą wodą.  

Za nieprzestrzeganie postanowień obowiązującego Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie 



 

Rogowo, będą wyciągane konsekwencje (możliwe kary grzywny). 

Dnia 12 maja 2025 r. została podpisana umowa z Polskim Czerwonym Krzyżem na dzierżawę gruntu  

dot. postawienia pojemników. Na terenie Naszej Gminy znajduje się 5 miejsc z pojemnikami Polskiego 

Czerwonego Krzyża:  

• Rogowo (obok Oczyszczalni ścieków) – 3 pojemniki; 

• Gościeszyn (obok hali sportowej) – 2 pojemniki; 

• Budzisław (obok świetlicy wiejskiej) – 2 pojemniki; 

• Wiewiórczyn (obok skrzyżowania) - 1 pojemniki; 

• Złotniki (naprzeciwko świetlicy wiejskiej) – 1 pojemniki. 

Do pojemnika wrzucamy tylko i wyłącznie: czystą odzież, czyste pościele, obuwie (sparowane, związane) 

oraz zabawki. Dodatkowo prosimy również o niepozostawianie następujących rzeczy przy pojemnikach  

tj.: wózków, opon, chodników, rowerów oraz mebli lub sprzętów AGD. 

 

Kolejno Wójt przypomniał, że w 2021 r. gmina otrzymała promesę w ramach Rządowego Funduszu 

Inwestycji Strategicznych Polski Ład na rozbudowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków  

w Rogowie. Wyniosła ona niespełna 12 mln zł, przy całkowitej wartości ponad 15 mln zł. W świetle 

zrealizowanej inwestycji oraz mając na względzie coroczne ponoszenie wydatków na zakup towarów i usług, 

związanych z utrzymaniem infrastruktury służącej zbiorowemu odprowadzaniu ścieków, dokonano analizy 

możliwości optymalizacji rozliczeń w zakresie podatku VAT w tym obszarze. W piśmie z 23 maja br. dyrektor 

Krajowej Administracji Skarbowej uznał, że w związku z wykorzystaniem przez gminę infrastruktury 

kanalizacyjnej w celu odpłatnego i opodatkowanego świadczenia usług odprowadzania ścieków na rzecz 

odbiorów zewnętrznych oraz odbioru ścieków od odbiorców wewnętrznych, zachodzi możliwość prawna 

odliczenia części naliczonego podatku od zakupowanych towarów i usług, dotyczących zrealizowanej 

inwestycji. Przeszkodą nie będzie otrzymane dofinansowanie. W świetle rozstrzygnięcia KIS gmina ma prawo 

do odliczenia podatku VAT od poniesionych nakładów inwestycyjnych oraz wydatków bieżących. Przekłada 

się to na możliwość uzyskania blisko 3 mln zł podatku, a oprócz tego ok. 170.000 zł rocznie w ramach 

bieżących usług świadczonych przez oczyszczalnię (z korektą za ubiegłe lata). Wójt podkreślił, że jeśli środki 

rzeczywiście trafią na konto, zostaną przeznaczone w większej części na spłatę zobowiązań.  

 

Na koniec wypowiedzi Wójt przekazał informacje o realizacji uchwał. Zostały one wysłane do organów 

nadzoru a te wymagające publikacji zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego. Wszystkie uchwały zostały również przekazane pracownikom na stanowiska celem  

ich realizacji. 

 

Ad. 5. 

Zapytania radnych do informacji, o której mowa w pkt 4. tj. „Sprawozdania z działalności Wójta 

Gminy w okresie międzysesyjnym wraz z informacją o realizacji uchwał”. 

Radni nie zadawali pytań. 

 

Ad. 6. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy o pracy Rady obejmujące sprawozdania 

Przewodniczących Komisji o pracy Komisji 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Wódczak poinformował, że: 

- w okresie międzysesyjnym brał udział w spotkaniach z pracownikami, kierownictwem urzędu gminy oraz 

wójtem gminy, celem omówienia bieżących spraw samorządu, 

- brał udział w przygotowaniach do sesji, 

- reprezentował samorząd na wydarzeniach osobiście oraz wspólnie z innymi radnymi, na które był 

zaproszony, 

- w zastępstwie w wydarzeniach uczestniczyły również wiceprzewodniczące rady gminy, w wielu 

wydarzeniach brali udział pozostali radni którzy często byli współorganizatorami przedmiotowych wydarzeń.  

Dnia 20 maja 2025 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, wniosków i petycji. Wiceprzewodnicząca Renata 

Szymaniak powiedział, że komisja zajęła się tematem petycji w sprawie sprzeciwu wobec planowanej budowy 

farmy wiatrowej i fotowoltaicznej w gminie Rogowo, gminie Gąsawa oraz wprowadzenie zakazu ich 



 

lokalizacji w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Na komisji byli obecni przedstawiciele 

władz samorządowych, członkowie komitetu protestacyjnego oraz przedstawiciele firmy inwestycyjnej 

Sevivon. Komisja uznała petycję za bezzasadną przy trzech głosach za i jednym przeciwnym. Omówiono 

również sprawy bieżące. Dziękuję. Dziękuję bardzo. Tego samego dnia odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Przewodniczący Stefan Fedejko. Przekazał, że tematem 

posiedzenia była opieka zdrowotna nad dziećmi i młodzieżą w Szkole Podstawowej w Gościeszynie a także 

projekty organizacyjne placówek oświatowych łącznie z zamierzeniami i remontami planowanymi na lata 

2025-2026. 22 maja 2025 r. odbyło się posiedzenie Komisji rewizyjnej. Przewodniczący Wojciech Czerwiński 

poinformował, że komisja zajęła się tematem zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 

2024 r. Komisja udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy oraz wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy  

w sprawie udzielenia absolutorium i przedstawienia do zaopiniowania przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

w Bydgoszczy. Poruszono także sprawy bieżące. Tego samego dnia odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

ochrony środowiska, ładu i porządku publicznego. Przewodniczący Kazimierz Rychlewski przekazał, że 

członkowie komisji spotkali się z kierownikiem Ośrodka Doradztwa Rolniczego Mirosławem 

Spochaczem.  Kierownik poinformował o zasadach przyznawania dopłat bezpośrednich, pozyskania środków 

unijnych dla rolników. W sprawach bieżących były opiniowanie projektów uchwał, które są zawarte  

w porządku obrad sesji.  Przed sesją odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów. Przewodniczący Komisji Leszek Bugajny powiedział, że komisja zajęła się zaopiniowaniem 

uchwał będących przedmiotem sesji. 

 

Ad.7.   

Raport o stanie Gminy za 2024 r. 

W przedmiotowym punkcie głos zajął Wójt Gminy. Powiedział: „Staram się aby informacje zawarte  

w raporcie były rzetelne, obiektywne i czytelne, tak aby po jego lekturze każdy mógł samodzielnie ocenić 

funkcjonowanie gminy. Rok 2024 to dla samorządów przede wszystkim rok wyborów samorządowych  

i kontynuacji reform w zakresie finansów publicznych. Wiążące się z tym tymi wydarzeniami zmiany 

spowodowały ostrożniejsze niż w ubiegłych latach działanie w zakresie inwestycji i wydatków. Niemniej jednak 

spoglądając na zrealizowane zadania z powodzeniem mogę stwierdzić, że miniony rok był kolejnym, który 

dobrze zapisał się w historii gminy Rogowo, a ukończone inwestycje będą służyć przez długie lata, nie tylko 

obecnym, ale również przyszłym pokoleniom. Nieocenionym wsparciem dla gminy przy realizacji różnych 

zadań inwestycyjnych jest możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych zarówno europejskich jak  

i rządowych. Na realizację posiadań samych inwestycji drogowych w 2024 r. gmina otrzymała 4,5 miliona 

złotych dofinansowania. Bez tych środków, które stanowiły istotną część naszego budżetu, realizacja wielu 

zadań rozwojowych byłaby nie tylko trudna, ale wręcz niemożliwa do przeprowadzenia. W 2024 roku została 

również zakończona inwestycja modernizacja boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej imieniem 

Jana Pawła II w Gościeszynie. Uczniowie szkoły otrzymali nie tylko wspaniałe boisko, ale i stację do napraw 

rowerów, ławki parkowej, stoliki z szachownicą. Całkowity koszt inwestycji 684 237 zł. Nowym zadaniem,  

w którym uczestniczyła gmina była realizacja działań związanych z dofinansowaniem w ramach rządowego 

funduszu Polski Ład, tj. inwestycji strategicznych, kompleksowej renowacji zabytkowej elewacji kościoła pod 

wezwaniem Świętej Doroty w Rogowie oraz naprawa muru oporowego, wymiana zewnętrznych schodów na 

terenie kościoła pod wezwaniem Świętego Mateusza w Lubczu. Dzięki wspólnym działaniom gminy, kościoła 

i mieszkańców inwestycje te zostały zrealizowane przy dofinansowaniach. W przypadku kościoła  

w Rogowie to 610 000 zł, a w przypadku kościoła w Lubczu to jest kwota 435 000 zł. Równie ważnym jak 

inwestycja aspektem działalności gminy są wydarzenia organizowane dla społeczności lokalnej. Niezmiernie 

cieszy mnie fakt, że oferta tych wydarzeń nieustannie rośnie, co bez wątpienia jest zasługą doskonale 

układającej się współpracy naszych jednostek organizacyjnych, którym z całego serca dziękuję  

za zaangażowanie i pracę. Dzięki waszym pomysłom nasi mieszkańcy nie mają czasu się nudzić. Serdecznie 

dziękuję również Radnym gminy Rogowo za konstruktywną współpracę i wspólne podejmowanie decyzji, które 

służą dobru mieszkańców. Sołtysom i Radom sołeckim za aktywność w terenie oraz codzienny kontakt  

z mieszkańcami. Dziękuję za samorządowi powiatu i samorządom gmin z terenu powiatu żnińskiego. Nasza 

współpraca pokazuje, że samorządność oparta na dialogu i wzajemnym szacunku może przynosić konkretne  

i trwałe efekty. Dziękuję druhom Ochotniczych Straży Pożarnych za to, że jesteście zawsze tam, gdzie 



 

potrzebna jest pomoc bez względu na porę dnia i nocy. Słowa uznania kieruję również do pracowników Urzędu 

Gminy. Dzięki waszej pracy możemy skutecznie wdrażać projekty, poprawiać jakość usług publicznych  

i budować zaufanie do samorządu. Dziękuję także partnerom społecznym, organizacjom pozarządowym  

i przedsiębiorcom za współdziałanie, inicjatywy i wszelkiego rodzaju pomoc oraz wsparcie. Ale przede 

wszystkim dziękuję Wam, drodzy mieszkańcy, za kolejny wspólny etap budowania naszej gminy. To właśnie 

wasze zaangażowanie, aktywność obywatelska i codzienna troska o wspólne sprawy stanowią fundament 

lokalnej wspólnoty i siłę samorządu. Dziękuję za współpracę, życzliwość, cierpliwość i wszystkie głosy, 

zarówno poparcia, jak i konstruktywnej krytyki. To one pomagają nam lepiej odpowiadać na realne potrzeby 

mieszkańców i kształtować przyszłość naszej gminy w sposób odpowiedzialny i przemyślany. Każdy sukces, 

który osiągamy jest naszym wspólnym sukcesem.” 

Ponadto Wójt dodał, że raport jest udostępniony na Biuletynie informacji Publicznej tak by każdy mógł się  

z nim zapoznać. Na kolejnej sesji będzie debata na raportem i każdy mieszkaniec będzie mógł zająć głos  

w dyskusji. Wójt wspomniał także o wychwyconym na stronie 184 raportu błędzie, który został już 

poprawiony. Wójt podziękował za przygotowanie raportu Sekretarz Gminy – Paulinie Zawadzkiej – Bauza. 

Szczególnie w tym roku było to trudne, ze względu na przypadające na ten okres wybory prezydencie. 

Przypomniał, że jest to duża oszczędność środków, kiedy nie trzeba zlecać tworzenia raportu firmie 

zewnętrznej. 

Radny Dariusz Kośmider zaproponował, żeby opowiedzieć o inwestycjach zrealizowanych w 2024 r. 

Wójt przytoczył najważniejsze inwestycje, które zostały zrealizowane lub ich realizacja rozpoczęła się w 2024 

r. tj. budowa żłobka, modernizacja dróg gminnych, zagospodarowanie terenu nad jeziorem w Lubczu, 

podnoszenie jakości nauczania przedszkolnego, wzmocnienie systemów bezpieczeństwa w gminie, 

modernizacja boiska w Gościeszynie, renowacja elewacji kościoła w Rogowie, budowa muru oporowego 

 i renowacja schodów przy kościele w Lubczu. Wójt opowiedział również o zadłużeniu Gminy, które jest na 

poziomie 13 300 000 zł, na które składają się kredyty, pożyczki i obligacje. Niektóre zobowiązania powstały 

w latach 2015-2016. Były to kredyty przeznaczone na inwestycje. Wójt zaprosił wszystkich na debatę nad 

raportem, która odbędzie się na sesji dnia 30 czerwca 2025 r. 

 

Przed blokiem uchwał Przewodniczący Rady Gminy Robert Wódczak zaproponował odczytywanie uchwał  

w wersji skróconej. W wyniku głosowania radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali propozycję /14 za/. 

 

Ad.8. 

Podjęcie uchwały nr XIII/93/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. o zmianie uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rogowo na 2025 r. 

Projekt uchwały przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały nr XIII/94/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. o zmianie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rogowo na lata 2025 – 2032. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały nr XIII/95/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 1 kwietnia 2025 r. 



 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwały nr XIII/96/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Rogowo. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12. 

Podjęcie uchwały nr XIII/97/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rogowo. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13. 

Podjęcie uchwały nr XIII/98/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi jak również szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z tych opłat, a także trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 

wykonywania takich usług. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14. 

Podjęcie uchwały nr XIII/99/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie przyjęcia 

"Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Rogowo na lata 2025-2028" 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15. 

Podjęcie uchwały nr XIII/100/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 24 kwietnia 2025 r. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. (1 przeciwny, 3 wstrzymujące się) 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 



 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały nr XIII/101/2025 Rady Gminy Rogowo z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Rogowo w sprawie powierzenia przez Gminę Rogowo 

Gminie Trzemeszno zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Olszowa. 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.17. 

Wolne głosy i wnioski. 

W przedmiotowym punkcie głos zajął radny Dariusz Kośmider. Radny przedstawił problem utrzymującej się 

złej jakości wody dostarczanej ze stacji uzdatniania wody w Ryszewie. W swoim wystąpieniu radny zwrócił 

uwagę na następujące kwestie: 

• mieszkańcy od dłuższego czasu zgłaszają, że z kranów płynie brudna, niezdatna do picia woda, która 

powoduje problemy zdrowotne (ból brzucha, podrażnienia skóry u dzieci  

i dorosłych, prawdopodobnie na skutek chloru), 

• występuje bardzo niskie ciśnienie wody, które utrudnia codzienne korzystanie z instalacji 

wodociągowej, 

• cena za wodę pozostaje niezmiennie wysoka, mimo pogarszającej się jakości, a z uwagi na 

konieczność spuszczania wody do szamb, mieszkańcy ponoszą wysokie koszty wywozu nieczystości 

płynnych, 

• w ostatnich latach miały miejsce kolejne podwyżki opłat za wodę, w tym planowana jest kolejna w 

przyszłym roku, 

• przerwy w dostawie wody, które mają miejsce nie tylko podczas awarii, ale także przy czasowym 

braku zasilania elektrycznego, 

• po wznowieniu dostaw wody dochodzi do „zrywu”, który powoduje wypłukiwanie osadów z rur 

bezpośrednio do gospodarstw domowych. 

Radny D. Kośmider odczytał wiadomość od jednego z mieszkańców z informacją : „może zrobimy jedną 

imprezę mniej a mieszkańcy będą mieli czystą wodę”. 

Radny zadał także pytanie, czy zakupiony wcześniej agregat prądotwórczy nadal znajduje się na terenie stacji 

uzdatniania i czy jest sprawny. Zgłoszono również uwagę mieszkańców, by rozważyć alternatywne źródło 

poboru wody, wskazując na możliwość przyłączenia się do ujęcia w miejscowości Niestronno. Radny 

przedstawił również opinię jednego z mieszkańców, że lepiej zorganizować jedną imprezę mniej,  

a zainwestować w czystą wodę, podkreślając, że są sprawy ważne i ważniejsze. Jakie Rada ma na ten temat 

zdanie? Radny D. Kośmider poprosił, żeby Przewodniczący się wypowiedział, czy ma jakiś pomysł 

załatwienia tej sprawy. Radny D. Kośmider poprosił o podejście do sprawy merytorycznie, ustalenie kroków 

działania i trzymanie się ściśle harmonogramu. 

Wójt Gminy poinformował, że przygotuje pisemną odpowiedź zawierającą bardziej szczegółowe informacje, 

którą przekaże na ręce radnego, celem udostępnienia jej mieszkańcom. Kontynuując wypowiedź, 

przypomniał, że w przeszłości podejmowano już działania mające na celu poprawę istniejącej sytuacji, a na 

ten cel przeznaczone zostały odpowiednie środki finansowe. Wójt Gminy zaznaczył, że budżet na bieżący rok 

był tworzony w sposób przemyślany i spokojny. Poinformował również, że nadwyżka budżetowa zostanie 

wprowadzona podczas sesji czerwcowej. Dopiero wówczas będzie możliwe rozważenie realizacji kolejnych 

inwestycji, w tym ewentualnego opracowania dokumentacji projektowej dotyczącej budowy stacji 

uzdatniania wody, ale nie rozwiąże to jednak problemu. Wójt wspomniał również m.in. o przeprowadzonym 

badaniu otworu w miejscowości Budzisław oraz o wykonaniu nawiertów w jedenastu lokalizacjach w 

okolicach Budzisławia w kierunku Ryszewa, w celu poszukiwania źródeł wody. Zaznaczył również, że 

budowa nowej stacji uzdatniania wody to inwestycja wymagająca znacznych nakładów finansowych, 

sięgających kilku milionów złotych. Podkreślił, że w przypadku pojawienia się możliwości pozyskania 

dofinansowania na realizację zadań z zakresu kanalizacji lub gospodarki wodno-kanalizacyjnej, konieczne 

będzie szybkie opracowanie stosownej dokumentacji projektowej. Jednakże, jak zaznaczył, warunkiem 

niezbędnym jest wcześniejsze ustalenie, na której działce znajduje się potencjalne źródło wody. Do działek 

rekreacyjnych został doprowadzony wodociąg, ponieważ sfinansowali go mieszkańcy. Gmina zrobiła jedynie 



 

dokumentację. W odniesieniu do organizowanych wydarzeń kulturalnych Wójt zaznaczył, że odbywają się 

one w dużej mierze ze środków pozyskanych od sponsorów, nie ze środków gminnych. 

Radny D. Kośmider odpowiedział, że rozumie rozżalenie mieszkańców. Jest to bardzo uciążliwe nie móc 

korzystać z wody, szczególnie gdy ma się rodzinę i dzieci i trzeba się wyszykować do pracy. Pokrzepiające 

jest to, że w czerwcu będzie podjęty ten problem. 

Wójt przypomniał, że Gmina Rogowo jest jedyną gminą w powiecie źnińskim która dopłaca do wody. Wody 

Polskie ustalają stawki, na co gmina nie ma najmniejszego wpływu. W tym roku została uchwalona uchwała, 

która zmniejsza dopłatę do wody ustaloną w roku poprzednim. Gdyby nie było tej dopłaty mamy w budżecie 

dodatkowo 1 mln zł. W przyszłym roku rada kolejny raz podejmie decyzję, czy tą dopłatę utrzymać.  

Radny D. Kośmider zauważył, że choć w rzeczywistości nie nastąpiła podwyżka, to mieszkańcy mogą ją 

odczuwać w swoich domowych budżetach. Podkreślił przy tym, że dla mieszkańców kluczową kwestią nie 

są same koszty, lecz dostęp do czystej wody. 

Wójt przekazał, że rozumie sytuację, ale niestety nie ma możliwości, żeby mieszkańcy poprzez jakąś 

uciążliwość mogli płacić mniej za dostarczanie wody. 

 

Radny Stanisław Ciesielski, zabierając głos, wyjaśnił, że nie mógł uczestniczyć w ostatnim posiedzeniu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, gdyż został oddelegowany do udziału w pracach Europejskiego Korpusu 

Radnych. Następnie odniósł się do tematu inwestycji w farmy wiatrowe na terenie gminy. Podkreślił, że w 

ostatnim czasie otrzymał liczne telefony od mieszkańców z różnych miejscowości, którzy wiedzą, że od lat 

popiera ideę lokalizacji elektrowni wiatrowych w gminie Rogowo. Jak zaznaczył, kieruje się zasadą, iż bez 

względu na to, kto sprawuje władzę centralną, radni powinni podejmować decyzje w oparciu o dobro gminy, 

ponad podziałami partyjnymi. W jego ocenie jednym z podstawowych obowiązków radnych jest dbanie o 

zapewnienie stabilnych dochodów dla budżetu gminy, zwłaszcza w obliczu trudnej sytuacji 

makroekonomicznej państwa oraz zwiększonych nakładów budżetowych na obronność. Zauważył, że 

sytuacja ta może skutkować ograniczonym dostępem do zewnętrznych środków rozwojowych, a tam, gdzie 

będą one dostępne – konieczny będzie znaczący udział środków własnych. Radny zwrócił również uwagę na 

dane zawarte w przedstawionym raporcie o stanie gminy. Wskazał, że gmina dotuje wiele obszarów – m.in. 

oświatę kwotą 8 mln zł, a także gospodarkę wodno-kanalizacyjną. Podkreślił, że wraz z rozwojem 

infrastruktury konieczne są środki na jej bieżące utrzymanie. W tym kontekście pojawienie się ponownej 

szansy na lokalizację farmy wiatrowej ocenił jako bardzo pozytywne. Przypomniał, że kilkanaście lat temu 

podobna inwestycja nie doszła do skutku z uwagi na protesty i długą procedurę administracyjną. Inwestor 

wycofał się, kierując swoją ofertę do innych gmin. Zaznaczył, że wpływy z podatków od takiej inwestycji 

mogą wynosić od 2 do 3,5 miliona złotych rocznie, co stanowiłoby istotne źródło dochodów własnych gminy 

– bez obciążania mieszkańców. Jego zdaniem, gdyby wszyscy mieszkańcy regulowali na bieżąco opłaty za 

wodę i ścieki, poziom dotacji mógłby być niższy, jednak obecnie około 20% należności pozostaje 

niezapłaconych, co ogranicza możliwości finansowe gminy. Radny odwołał się do znanego powiedzenia: „Jak 

jest bieda, to nie oszczędzaj – zarabiaj”, wskazując na konieczność podejmowania działań zwiększających 

dochody gminy. Wyraził również uznanie dla merytorycznego podejścia do tematu wiatraków – mimo że 

pojawiały się wątpliwości związane z hałasem, cieniem czy tzw. „trumną akustyczną”. Podkreślił, że w jego 

miejscowości, Czewujewie, sąsiedztwo wiatraków z gminy Żnin nie powoduje uciążliwości, a mieszkańcy 

nie skarżą się na hałas. Dodał, że badania wykazują, iż poziom dźwięku generowany przez nowoczesny 

wiatrak jest niższy niż hałas emitowany przez lodówkę. Odnosząc się do obaw o zacienienie terenów 

rekreacyjnych, zaznaczył, że gmina posiada kilka plaż, w tym w Rogowie i Lubczu, gdzie mieszkańcy mogą 

swobodnie wypoczywać. Stwierdził, że inwestycje w wiatraki nie wpłyną negatywnie na atrakcyjność 

terenów budowlanych, ponieważ obowiązujący plan zagospodarowania przestrzennego uwzględnia już 

przeznaczenie terenów pod zabudowę mieszkaniową, w której i tak nie dopuszcza się lokalizacji elektrowni 

wiatrowych. Radny podkreślił, że plan zagospodarowania przestrzennego powinien sprzyjać rozwojowi 

gminy, a nie go hamować. Blokowanie wszystkich inwestycji prowadziłoby – jego zdaniem – do 

przekształcenia gminy w „skansen”. Tymczasem każda potencjalna inwestycja powinna być rozważana 

merytorycznie i mieć możliwość realizacji, jeśli spełni odpowiednie warunki. Podsumowując, wyraził 

zadowolenie z uchwalenia dokumentów umożliwiających rozwój energetyki wiatrowej i wyraził nadzieję, że 

inwestorzy powrócą z projektami. Zwrócił uwagę na dodatkową korzyść – zgodnie z projektowanymi 

przepisami 10% wyprodukowanej energii będzie sprzedawane lokalnym mieszkańcom po preferencyjnych 

stawkach, nawet 1/3 ceny hurtowej. Uważa, że niepodjęcie tematu mogłoby skutkować sytuacją, w której 

mieszkańcy Rogowa zostaliby pozbawieni tych korzyści, które uzyskaliby mieszkańcy sąsiednich gmin.  



 

Na zakończenie radny wyraził nadzieję, że podjęte działania zostaną zauważone przez inwestorów i że gmina 

Rogowo – otwarta na nowe inwestycje – będzie przyciągać kapitał zewnętrzny, co pozwoli na dalsze 

dotowanie usług publicznych, takich jak woda czy gospodarka odpadami, bez konieczności zwiększania opłat 

dla mieszkańców. Zaznaczył, że procedury inwestycyjne są długie i mogą potrwać nawet do trzech lat. Życzył 

powodzenia inwestorom oraz mieszkańcom wszystkich zainteresowanych sołectw. Odnosząc się do 

działalności Europejskiego Korpusu Radnych, poinformował, że odbyły się dwa posiedzenia. Podczas 

pierwszego z nich Pan Marszałek Piotr Całbecki wręczył nominacje i przeprowadzono szkolenie z zakresu 

dyplomacji samorządowej. Na drugim posiedzeniu osoby, które nie mogły uczestniczyć wcześniej, odebrały 

zaległe nominacje. Spotkanie to dotyczyło również kwestii związanych z pozyskiwaniem środków 

zewnętrznych, które są już dostępne od początku bieżącego roku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wszystkim pracownikom samorządu życzenia z okazji dnia samorządu 

terytorialnego przypadające na 27 maja.  

 

Radny Stanisław Ciesielski poinformował, że podczas posiedzenia Europejskiego Korpusu Radnych 

uczestnicy zostali zapoznani z propozycją współpracy przedstawioną przez Uniwersytet Mikołaja Kopernika 

w Toruniu. Uczelnia ta podpisała umowę z wieloma innymi uniwersytetami w Europie, co otwiera nowe 

możliwości współpracy międzynarodowej w zakresie edukacji. Szczegółowe informacje na ten temat mają 

zostać opublikowane na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego do końca tygodnia. Dodatkowo radny 

poinformował, że zostawi w biurze rady materiały informacyjne (ulotki), dzięki którym osoby zainteresowane 

dalszą edukacją na poziomie międzynarodowym będą mogły zapoznać się z ofertą oraz uzyskać kontakt 

bezpośrednio ze źródłem. 

 

Ad.18. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Robert Wódczak podziękował wszystkim  

za udział i zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Rogowo. 

 

       Protokolant                                                                              Przewodniczący Rady Gminy   

/-/Anna Łukaszewska       /-/Robert Wódczak 


